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CENTRUL SIBIULUI A PRINS VIAȚĂ ODATĂ 
CU REDESCHIDEREA TERASELOR

Proiectele pentru  
comunitate ale asociației 
„Vatra Satului Săcădate“

JUDEȚ

Asociația „Vatra Satului Săcădate“, 
înființată în urmă cu cinci ani, are ca 
obiectiv conștientizarea săte nilor 
privind valorile tradițio nale, a patri-
moniului arhitectural, a tradi țiilor și 
meșteșugurilor din zonă.
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Povești ale trecutului din 
muzeul lui Nea Pavel

Alexandru Weber:  
Ar fi fost destul de dificil  
să reluăm campionatul

Centrul Sibiului a fost din nou animat la începutul acestei săptămâni, după aproxi-
mativ trei luni de restricții, în care localurile au fost închise. Bulevardul Nicolae 
Bălcescu, Piața Mare și Piața Mică erau pline de terase, în ciuda vremii mohorâte şi 
reci. Mai multe mese erau ocupate de persoane de toate vârstele, socializarea fiind 
motivația multora dintre cei ce au ales să își petreacă ziua alături de prieteni pe 
terasele din zona centrală a Sibiului.
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Învățăminte din 
vremea pandemiei 

Odată cu declanșarea pandemiei 
și a măsurilor restrictive, mulți oa-
meni de afaceri din întreaga lume, 
au început să se teamă de sfârşitul 
acestei ere proeconomice în plină 
expansiune, considerând că 
acțiunile unor forțe din umbră ar fi 
menite să reașeze într-un fel sau 
altul pe scara puterilor economice, 
anumite entități...Mulți antreprenori 
din mai multe țări europene au 
cedat în fața temerilor și au preferat 
să renunțe la câțiva angajați și la 
anumite investiții și să se concen-
treze pe susținerea bussines-ului 
prin economii și continuitate 
susținută. Marea nebuloasă în care 
ne aflăm a făcut ca unele societăți 
ce demarau investiții majore la în-
ceputul acestui an, să își redimen-
sioneze investițiile de o altă 
manieră. În România, teama unui 
posibil faliment este mult mai 
prezentă în mediul de afaceri, decât 
în anii 2009-2010, iar măsurile opti-
miste de moment nu par a fi o reală 
garanție pentru mediul de afaceri. În 
tot acest timp, sunt mai multe 
domenii care au prosperat și au 
primit o nouă șansă iar unele 
instituții sanitare au fost reevaluate 
ca importanță, având parte de o 
atenție deosebită, ca dovadă, 
dotările multor spitale din întreaga 
țară au crescut vizibil, sănătatea 
fiind în atenția autorităților din în-
treaga lume. Județul Sibiu, stă 
destul de bine din punct de vedere 
economic în momentul de față, dar 
lipsa activității mai multor companii 
din tot acest timp, va fi resimțită 
abia în lunile următoare. La Sibiu, 
mediul economic s-a implicat activ 
și a susținut sistemul sanitar aflat la 
grea încercare, prin diverse cam-
panii menite să eficientizeze efor-
turile medicilor și a personalului 
medical. Dacă în editorialul trecut 
ridicam un semn de întrebare cu 
privire la învățămintele din vremea 
pandemiei, acum nu rămâne decât 
să constat că DA, am învățat destul 
de multe, dacă e să privim la 
dotările spitalelor din întreaga țară și 
mai ales de la Sibiu. Eu cred că o 
să mai învățăm....

Editorial

Daniel Supţirel

Centrul Sibiului a prins viață 
odată cu redeschiderea teraselor 

„Am stat mai bine de două luni în casă și 
abia așteptam să ies la terasă și să mă întâl-
nesc cu prietenii. Vremea nu contează, im-
portant este să ne vedem după atât timp. 
Regulile care au fost impuse mi se par de bun 
simț, mai ales că eu tot timpul am fost un tip 
care respectă reguli. Sunt pentru protecția 
noastră până la urmă.”, a spus Raul, un tânăr 
care a venit la primele ore ale zilei să bea o 
cafea la terasă din Centrul Sibiului. 

Redeschiderea teraselor implică mai multe 
reguli, inclusiv triaj la intrare, trasee presta-
bilite pentru clienți, mănuși și mască pentru 
angajați. Măști vor fi nevoiți să poarte și clien -

ții când vor folosi toaleta din interiorul localu-
lui. La o masă pot sta maxim patru persoane, 
cu condiția respectării distanței de 1,5 metri 
între ele. Singura excepție o fac membrii 
aceleiași familii, care stau în aceeași ca să. O 
distanță de cel puțin 2 metri trebuie să fie și 
între mese. În localurile unde plata se face la 
casa marcat trebuie instalate pa nouri de pro -
tecție din plexiglas, iar meniurile, sol nițele și 
olivierele nu vor fi mutate de pe o masă pe 
alta. În plus, unele localuri folosesc meniuri 
de unică folosință. După ce clienții vor pleca 
de pe terasă, ospătarii vor dezinfecta masa 
la care aceștia au stat. 

„Este primă zi și suntem pregătiți cu toate 
cele necesare. Am asigurat distanța între 
mese, avem dezinfectanți și pentru mese și 
scaune, dar și pentru clienții noștri. Punem la 
dispoziție și măști pentru cei care nu au așa 
ceva. Capacitatea terasei s-a micșorat cu noile 
reguli, dar dacă acestea au fost impuse, le vom 
respecta. Ne așteptam să vină mai mulți oa-
meni de dimineață, mai ales că este zi liberă, 
dar vremea nu prea ține cu noi.” a declarant pa-
tronal unui restaurant din Piața Mare. 

Potrivit autorităților, după deschiderea tera -
selor în aer liber de pe 1 iunie, la jumătatea lunii 
ar putea fi deschise și resturantele la interior.

Centrul Sibiului a fost din nou animat la începutul acestei săptămâni, după aproxima-
tiv trei luni de restricții, în care localurile au fost închise. Bulevardul Nicolae Bălcescu, 
Piața Mare și Piața Mică erau pline de terase, în ciuda vremii mohorâte şi reci. Mai 
multe mese erau ocupate de persoane de toate vârstele, socializarea  fiind motivația 
multora dintre cei ce au ales să își petreacă ziua alături de prieteni pe terasele din 
zona centrală a Sibiului.
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Micii producători din regiune primesc 
sprijin din partea Primăriei Sibiu 

În ultima ședință de Consiliu Local Sibiu de joi, 28 mai, 
s-a aprobat o inițiativă menită să ofere o mână de ajutor 
micilor producători locali, din regiunea Sibiului: organi-
zatorii de evenimente gastronomice sau cu componentă 
gastronomică vor oferi standuri gratuite micilor 
producători locali, ca un criteriu obligatoriu pentru 
obținerea finanțării nerambursabile din partea Primăriei 
Sibiu. Conform acestei modificări aprobate, minim 30% 
din standurile disponibile în eveniment vor fi la 
dispoziția acestor producători, cu titlu gratuit, fără chirie 
sau alte taxe.  

“Agenda Culturală a Sibiului se va modifica 
ca format al evenimentelor, în contextul res -
tricțiilor care încă se mențin în cazul mani -
festărilor publice. În acest context, dat fiind 
faptul că și micii producători locali au fost 
afectați de această criză, am decis să le 
acordăm sprijin, oferindu-le posibilitatea de 
a-și comercializa produsele în cadrul eveni-
mentelor orașului. În acest mod, câștigă e -
conomia locală, iar participanții la acestea, 
sibieni și turiști, vor avea ocazia să cunoască 
și să cumpere produsele locale” a declarat 
Astrid Fodor, primarul municipiului Sibiu. 

Primăria Sibiu va pune la dispoziția orga-
nizatorilor de evenimente o listă cu micii pro -
ducători locali, din care vor putea alege și 
contacta ocupanți pentru standurile dedicate. 
Pentru a realiza această listă, Primăria Sibiu 
a deschis, împreună cu SC Piețe SA, socie -
tate a Municipiului, o sesiune de înscrieri. 
Micii producători locali din regiunea Sibiului, 
organizați într-o formă juridică legală (soci-
etate comercială, persoană fizică, persoană 

fizică autorizată, întreprindere individual, 
asociație familială, etc) care au un număr de 
maxim 9 angajați și care comercializează 
produse agro-alimentare, produse alimen -
tare, băuturi alcoolice/non-alcoolice, produse 
manufacturiere sau alte produse similare 
sunt invitați să se înscrie pe această listă.  

Înscrierea se poate realiza pe site-ul piețe 
sibiu într-o secțiune specială care va fi creată 
pe prima pagină a site-ului iar înscrierea se 
va face online. Începând din data de la 1 
iunie puteți completa un formular cu datele 
de contact și să trimiteți următoarele docu-
mente care să ateste calitatea de producător 
și numărul de angajați: atestat de producător, 
declarație pe propria răspundere privind 
numărul de angajați, Cod Unic de Înregis-
trare în Registrul Comerțului. Echipa SC 
Piețe SA va verifica aceste documente și va 
confirma îndeplinirea criteriilor, înscriind re-
spectivul producător pe o listă publică. Lista 
cu micii producători locali va fi disponibilă pe 
site-ul piețe Sibiu.

Lucrările de reabilitare termică 
a trei blocuri din Sibiu

Primăria Sibiu a semnat contractul de lu -
crări pentru reabilitarea termică a trei clădiri 
de blocuri situate pe Aleea Biruinței, nr. 5, 
Calea Dumbrăvii, nr. 26 și respectiv strada 
Rusciorului, nr. 31, bloc 16, în vederea creș -
terii eficienței energetice. Acesta este un 
proiect finanțat din fonduri europene prin Pro-
gramul Operațional Regional, Axa 3 – clădiri 
rezidențiale. “Contractul de finanțare din fon-
duri europene a fost semnat în 2019 și am 
organizat de șase ori procedura de achiziție 
până când am reușit să contractăm lucrările, 
pentru că ofertanții nu s-au prezentat. Scopul 
proiectului este acela de a reduce consumul 
de energie pentru încălzirea locuințelor și, în 
consecință, scăderea emisiilor de dioxid de 

carbon, dar și îmbunătățirea aspectului clă -
dirilor.” a declarat Astrid Fodor, primarul mu-
nicipiului Sibiu. Contractul a fost semnat cu 
firma SC Balor Cons SRL, valoarea lucrărilor 
ridicându-se la 1,8 milioane de lei. În primele 
două luni după semnarea contractului, firma 
contractată va realiza proiectul tehnic și va 
obține avizele necesare. Apoi, în termen de 
nouă luni, va executa lucrări de închiderea 
balcoanelor cu zidărie BCA și tâmplărie te -
rmoizolantă, izolarea fațadelor clădirii prin 
anvelopare cu vată minerală și polistiren, izo-
larea termică a plăcii peste ultimul nivel încăl -
zit și a planșeului peste subsolul neîn călzit și 
reparații la acoperiș, inclusiv la sistemul de 
colectare și scurgere a apei de ploaie.
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Transgaz își cumpără șalupă
Transgaz a publicat zilele trecute în Sis-

temul Electronic de Achiziții Publice un anunț 
prin care își exprimă intenția de a achiziționa 
o șalupă, iar pentru această achiziție com-
pania alocă un buget de peste 500.000 lei și 
așteaptă oferte corespunzătoare până în 15 
iunie. Va fi declarată câștigătoare oferta cu 
cel mai bun raport calitate-preț, ofertă în care 
prețul are o componentă de 60%, garanția 
motorului și structurii bărcii 30%, iar termenul 
de livrare 10%. În justificarea achiziției, Trans -
gaz arată că are nevoie de această șalupă 
pentru a inspecta de pe apă conductele de 
tranzit din zona Isaccea, din județul Tulcea, 
acolo unde, în apropierea Deltei Dunării, intră 
în țară și traversează Dunărea cele trei con-
ducte de tranzit inter național între Ucraina și 
Bulgaria. În același punct este conectat, prin 
conductă sperată, și sistemul nostru național 
de transport al gazelor la cel ucrainean. "În 
conformitate cu normativele de mentenanță 
în vigoare și a contractelor aflate în derulare 
cu partenerii străini, trebuie asigurată buna 
funcționare a transportului gazelor naturale, 
fapt ce implică asigurarea echipamentelor și 
a utilajelor necesare desfășurării lucrului în 
condiții optime. În acest sens, este necesară 
achiziția unei șalupe pentru efectuarea 
inspecției malului drept al Dunării, în zona 
subtra versărilor celor cinci fire către SMG 
Isac cea.... lucru ce va crește siguranța în 
trans portul gazelor naturale", se arată în cai-
etul de sarcini publicat de reprezentanții 
Transgaz. Compania mai arată că în prezent 
are o șalupă veche, dar costurile de recon -
diționare și reparație sunt destul de ridicate, 
iar „cea mai eficientă soluție propusă pentru 
rezolvarea necesității o reprezintă achizițio -
narea unei șalupe pentru transportul perso -
nalului ce asigură intervențiile pentru efectu-

area inspecțiilor malurilor Dunării“. Ziarul Star 
Sibian vă prezintă câteva din specificațiile 
tehnice solicitate de către Transgaz în ve -
derea achiziționării acestei șalupe: lungime 
să fie între 10 și 15 metri, capacitate de încăr -
care de cel puțin 2.500 kg, să poată trans-
porta șase persoane, pescajul minim să fie 
de 0,45 metri, iar motorul să aibă cel puțin 
100 de cai putere. 

În urmă cu doar câteva zile Transgaz a de-
venit Membru Asociat al Asociației pentru 
Relaţii cu Investitorii la Bursă din România 
(ARIR), iar Ion Sterian, Director General 
Transgaz, a declarat: „Decizia de a ne ală -
tura ARIR susţine obiectivele noastre de a 
oferi investitorilor un grad ridicat de trans -
parenţă, comunicare proactivă şi o guvernare 
corporativă conform celor mai bune practici. 

Suntem o companie dinamică, strategică şi 
cu un plan de investiţii pentru dezvoltarea in-
frastructurii de transport gaze naturale pentru 
următorii zece ani, ambiţios, dar realist. Cred 
cu tarie că acţiunea TGN are forţa să rămână 
atractivă pentru investitori atât pe termen 
scurt, cât mai ales pe termen lung, având în 
vedere calendarul de realizare a acestor 
investiţii ale companiei.“
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Proiectele pentru comunitate ale 
asociației „Vatra Satului Săcădate“

Asociația „Vatra Satului 
Săcădate“, înființată în 
urmă cu cinci ani, are ca 
obiectiv conștientizarea 
sătenilor privind valorile 
tradiționale, a patrimoniului 
arhitectural, a tradițiilor și 
meșteșugurilor din zonă.

Casa Muzeală, fostă cârciumă a satului 
Săcădate, a fost primul proiect realizat de 
către voluntarii asociației. Lucrările, realizate 
prin implicarea tinerilor din comunitate au 
durat aproximativ trei ani, fiind reabilitată, atât 
clădirea, cât și gospodăria țărănească. Clă -
direa, construită în anul 1826 reprezintă o 
gospodărie autentică românească de secol 
XIX, cu o arhitectura specifică timpului, aflată 
în stare avansată de degradare, a fost sus -
pusă unor lucrări ample de restaurare. Mu -
zeul face parte din programul „Transilvanian 
Brunch”, organizat de Asociația „My Transyl-
vania”. „Vechea” casă a fost deschisă oficial 
în anul 2018 pentru toți cei interesați care vor 
să vadă cum arăta o gospodărie autentică a 
acelei perioade. 

În interior, vizitatorii pot descoperi fără a 
plăti vreo taxă peste 400 de exponate vechi 
dintre care multe elemente specifice anilor 
1800, straie populare, unelte de țesut, mo-
bilier, dar și fotografii cu localnicii din acea 
perioadă. 

„Finalizarea casei muzeale este doar prima 
etapă dintr-un proiect mai larg, gândit pe ter-
men lung, care să susțină proiectele de dez-
voltare rurală, conștientizarea sătenilor cu 
privire la valorile tradiționale, a patrimoniului 
rural și creșterea gradului de implicare în co-
munitate, în special a tinerilor. Într-o perioadă 
în care satul românesc și tradițiile sale sunt 
tot mai des uitate în peisajul socio-cultural, 

ne-am dedicat priceperea și timpul liber pen-
tru a readuce la viață, din punct de vedere 
cultural, istoric dar și turistic, satul în care ne-
am născut, am copilărit și în care unii dintre 
noi încă trăim, zi de zi. Un alt obiectiv impor-
tant pentru noi este renașterea meșteșu -
gurilor tradiționale, în paralel cu promovarea 
turismului și a agroturismului în zonă. A fost 
o muncă grea dar am fost bucuroși că tinerii 
satului au răspuns pozitiv chemării noastre și 
au făcut voluntariat. Împreună cu ei și cu spri-
jinul material al oamenilor, al instituțiilor pri-
vate și al primăriei, am reușit să reabilităm 
clădirea. Sperăm că va avea și un impact turis -
tic important”, ne povestește Anca Groza, pre -

ședinta Asociației „Vatra Satului Săcădate”. 
Biblioteca din Săcădate, numită și clubul 

de lectură, este un alt proiect de succes al 
asociației, destinat copiilor și tinerilor din co-
munitate. Proiectul a fost realizat datorită 
membrilor asociației, dar și prietenilor lor cu 
suflet mare care au alergat la Maratonul 
Internațional Sibiu 2019.  

„Încercăm să îi determinăm pe copii să 
înțeleagă că educația este extrem de im -
portantă. Ne dorim ca oriunde îi va purta 
viața să reușească să nu și uite rădăcinile și 
tradiția.”, mai spune Anca Groza. 

Următorul proiect, aflat în derulare este 
construirea unui teren pentru desfășurarea 

orelor de sport în aer liber, pentru organi-
zarea unor activități sportive în echipe: fotbal, 
volei, handbal. Un teren multifuncțional ar 
stimula interesul pentru sport și ar contribui 
la coagularea comunității rurale. Viața la țară 
poate redeveni atractivă, dacă se asigură o 
infrastructură minimală pentru desfășurarea 
unor activități colective, culturale sau spor -
tive. „Cu acest proiect suntem înscriși la e -
diția din acest an a Maratonului Interna țional 
Sibiu, care sperăm să aibă loc în luna sep-
tembrie, cum s-a reprogramat. Din fondurile 
strânse, sperăm să reușim să oferim copiilor 
un spațiu unde să poată desfășura activități 
sportive.”, a mai precizat Anca Groza.

Educație de secol XXI la Gura Râului 
Gura Râului este una dintre localitățile pilot 

din județul Sibiu unde primăria a pus la 
dispoziția unităților de învățământ platforma 

EduXpert, realizată de un start-up al firmei 
SOBIS, condus de un tânăr specialist IT. 
Acest lucru s-a întâmplat cu mult timp înainte 

de pandemie, cu intenția de a aduce edu -
cația în secolul XXI și a crea o comunicare 
mai bună între elevi, profesori, părinți și con-
ducerea școlii. Programul EduXpert aduce 
laolaltă în format electronic cataloagele din 
cancelarie, carnetele de note, chiar și cai-
etele elevilor și înlocuiește comunicarea între 
părinți și cadre didactice prin zeci de grupuri 
de what’s app, care uneori ajung să ne 
obosească. Platforma a fost verificată și de 
Autoritatea de Digitalizare a României. 

Un alt avantaj al programului este că nu 
necesită cont de e-mail pentru înregistrare, e 
suficient un nume și o parolă, iar elevii își pot 
vizualiza nu doar notele și orarul, ci și temele 
„După ce îmi fac temele tot aici le încarc, pe 
fiecare materie în parte. Și văd și ce corecturi 
mi-au făcut domnii profesori. Am aici toate 
temele mele, la toate materiile. Nu mai 
merge scuza cu mi-am pierdut caietul” po -
ves tește Mihaela, una dintre elevele care 
folosește platforma. Peste 400 de elevi și 
profesori de la Școala Gimnazială Aurel 
Decei din Gura Rîului utilizează deja acest 
program. Părinții primesc notificări pe telefon 

cu notele luate de copii și află aproape in-
stant despre absențe. 

Directorul unității de învățământ poate 
urmări activitatea cadrelor didactice, lucru 
care s-a dovedit util în perioada pandemiei. 
Și pentru profesori a fost un mare avantaj: nu 
primesc temele de la elevi prin sute de 
mesaje care le intră pe telefon la diverse ore, 
ci le verifică pe toate aici, într-un singur loc. 
Pot da lucrări de control care se arhivează 
aici și tot aici dau și rezultatele. 

„Toți copii merită o educație de secol XXI. 
Pandemia ne-a arătat o dată în plus că ac-
cesul la educație e favorizat de tehnologie. 
Invităm cât mai multe autorități locale din 
județ să intre în acest program pilot, aplicația 
le va fi pusă la dispoziție gratuit școlilor, iar 
pentru copiii care nu au aparatura necesară 
vom găsi soluții alături de parteneri din me -
diul privat. Nu putem aștepta mereu să vină 
soluții de la nivel central, unele probleme le 
putem rezolva noi local, de dragul copiilor 
noștri – pentru că de educație depinde vi-
itorul” declară Daniela Cîmpean, președinta 
Consiliului Județean Sibiu.
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Este una dintre complicațiile cele mai 
neplăcute ale hemoroizilor. Constă în trom-
boza (formarea unui cheag de sânge în inte-
riorul) unui hemoroid, de obicei extern, în -
soțită de inflamația acestuia. Pe plan clinic 
se manifestă prin apariția unei tumefacții 
(umflături) extrem de dureroase, la nivelul 
anusului, pe locul unui hemoroid preexistent, 
sau ca primă manifestare a bolii hemoro -
idale. De obicei debutul poate fi legat de un 
efort de defecație, un efort fizic, sau o pe -
rioadă de menținere îndelungată a unei poziții 
șezânde. Evoluția fără tratament este de obi-
cei spre rezoluție lentă (3-4 săptămâni) a 
simptomatologiei, care uneori poate fi destul 
de invalidantă (în special durerea si sensibi -
litatea). Prezentarea precoce la medic 
(primele 24-48 de ore) poate duce la o re-
zolvare rapidă și elegantă, prin practicarea 

exciziei nodulului hemoroidal trombozat ca și 
procedură ambulatorie (fără internare în ca -
drul CENTRULUI MEDICAL PROCTOVEN) 
sub anestezie locală, cu înlăturarea cauzei 
suferinței și accelerarea marcată a procesului 
de vindecare. Prezentarea tardivă limi tează 
resursele terapeutice la opțiuni con servatoare 
(băi de șezut, reglatoare de tranzit, controlul 
durerii), cu rezultate mai lente si implicit mai 
puțin spectaculoase. După finalizarea trata-
mentului și obținerea vindecării, este obliga-
toriu un examen atent al regiunii ano-rectale 
pentru a exclude o patologie locală co e xis -
tentă mascată de prezentarea acută. 

Conf. Univ. Dr. Ciprian Tănăsescu, 
medic primar chirurg, competență în 

chirurgie oncologică 
CENTRUL MEDICAL PROCTOVEN 
Programări la tel: 0369/410858 sau 

0735/545530

PROCTOVEN:  

TROMBOFLEBITA HEMOROIDALĂ

Misiuni specifice în contextul  
prevenirii și combaterii COVID-19

Centrul Județean de Coordonare și Con-
ducere a Intervenției din cadrul Inspectora -
tului pentru Situații de Urgență „Cpt. Dumitru 
Croitoru” al județului Sibiu monitorizează un 
număr de 1859 persoane izolate și 28 per-
soane în carantină. 

Centrul Județean de Coordonare și Con-
ducere a Intervenției a pus la dispoziția cetă -
țenilor și a autorităților publice două numere 
de telefon (0269-211254 și 0269-216103 și 
adresă de mail cjcci@isusibiu.ro), la care si-
bienii au efectuat în ultimele 24 de ore 115 
de apeluri pentru a solicita diferite informații, 
în contextul COVID-19. Menționăm că, acti -
vitatea Centrului Județean de Coordonare și 
Conducere a Intervenției se desfășoară ope -
rativ non-stop la dispoziția cetățenilor și a 
autorităților publice locale, în vederea ges -
tionării tuturor situațiilor apărute în contextul 
prevenirii răspândirii virusului SARS CoV-2. 
În ceea ce privește solicitările la numărul de 
Urgență 112, pompierii militari din cadrul In-
spectoratului pentru Situații de Urgență „Cpt. 
Dumitru Croitoru” al județului Sibiu în ultimele 

24 de ore, au răspuns unui număr de 26 de 
solicitări, iar Serviciul Județean de Ambu -
lanță Sibiu unui număr de 82 de solicitări. 
Intervențiile au fost preponderent cazuri de 
natură medicală. Polițiștii sibieni continuă să 
acționeze integrat, împreună cu celelalte 
structuri teritoriale cu atribuții în domeniul or-
dinii și siguranței publice, în contextul pre-
venirii și combaterii răspândirii COVID – 19. 

Zilele trecute, polițiștii sibieni împreună cu 
efective ale poliției locale și ale jandarmeriei 
au desfășurat 44 de misiuni specifice, în con-
textul prevenirii și combaterii răspândirii 
COVID – 19. În cadrul activităților des fășu -
rate au fost verificate 1.276 de persoane și o 
societate comercială / PFA cu privire la res -
pectarea măsurilor și interdicțiilor impuse. Au 
fost identificate trei persoane care nu au re-
spectat măsura izolării. Cu această ocazie s-
au aplicat 3 sancțiuni contravenționale în 
valoare totală de 3.000 de lei, persoanele în 
cauză fiind conduse într-un centru de caran -
tină din județul Sibiu.
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Aproape 3000 de vizitatori în  
ultimul weekend la Muzeul Astra

În perioada 30.05.2020 – 01.06.2020 
Muzeul ASTRA a înregistrat 2925 de vizita-
tori. În acest interval, la Muzeul ASTRA a 
avut loc evenimentul Târgul Național de 
Jucării, editia a XIII-a, dar transformat față de 
cum îl cunoaște publicul. Mai precis, în locul 
atelierelor cu meșteri populari au fost pregă -
tite trei trasee distractive, puse gratuit la dis -
poziția tuturor copiilor sub forma unor quizuri 
antrenante. Acestea sunt organizate în sec-
torul de olărit, morărit și pastoral din Muzeul 
ASTRA și au primit denumiri sugestive ca: 
Meșterul olar și oala fermecată, Moara no -
rocoasă, respectiv Oița năzdră vană. Au fost 
utilizate peste 600 de quizuri, atât de copii, 
cât și de părinți sau bunici deopotrivă. Par -
ticipanții au subliniat faptul că aceste trasee 
au fost și sunt binevenite, mai ales că oferă 
un plus de dinamism și de educație culturală. 

Drept dovadă, sectorul pastoral din Muzeul 
în aer liber, cel înscris în traseul Oița năz -
drăvană, a fost la mare căutare de parti -
cipanți, fiind o zonă mai puțin vizitată, dar cu 
un farmec aparte. Pentru efortul lor, la în-
toarcerea de pe traseele #quiz, vizitatorii au 
fost răsplătiți cu jucării. Luni, de 1 iunie, Ziua 
Copilului, intrarea a fost liberă în Muzeul 
ASTRA pentru toții copiii cu vârsta până în 
18 ani. Deși vremea a fost instabilă, acest 
lucru nu i-a oprit pe vizitatori să răspundă la 
provocarea noastră de tip #quiz. Acest week-
end a fost începutul lunii copilăriei la Muzeul 
ASTRA. Meșterul olar și oala fermecată, 
Moara norocoasă și Oița năzdrăvană rămân 
în muzeu până în 30 iunie, iar cei interesați 
pot parcurge traseele între orele 10 și 18. 
Acţiunile Muzeului ASTRA sunt posibile prin 
finanţarea Consiliului Judeţean Sibiu.
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Ioana Buta:  

Când pictez sunt doar eu cu 
gândurile și emoțiile mele

„Să te așezi la șevalet după o zi de muncă în corporație, 
asta înseamnă să fii cu adevărat pasionat”, aceasta este 
descrirea care i se potrivește „mănușă” pictoriției Ioana 
Buta. Picturile tinerei au fost licitate la diferite eveni-
mente caritabile ajungând nu doar în case sibienilor, nu 
doar în case din România, ci și în Belgia. După nouă ore 
petrecute la birou printre acte, când ajunge acasă își 
găsește liniștea și își lasă gândurile să evadeze liber pe 
pânza albă de pe șevalet. Pictorița sibiană și-a dăruit o 
parte dintre tablourile sale pentru cauzele umanitare ale 
Crucii Roșii Filiala Sibiu. Ioana Buta ne-a vorbit despre 
opera sa în următorul interviu.

Descrieți-vă în câteva cuvinte și 
povestiți-ne cum decurge o zi din viața 
unui pictor? 

„Gândesc, Zâmbesc, Iubesc“! 
După o zi de muncă în corporație, nevoia 

de a mă detașa de realitatea cotideană, mă 
împinge spre actul picturii. Ajung acasă după 
9 ore de muncă la birou, savurez o cafea și 
o țigară, apoi pe muzica din fundal, încep să 
îmi las gândurile să evadeze liber pe pânza 
albă de pe șevalet. 

Ce înseamnă pictura pentru 
dumneavoastră și de cât timp ați început 
să pictați? 

Când pictez sunt doar eu cu gândurile și 
emoțiile mele. Pictez de când eram copil... 
Am început prin a picta pereții camerei, am 
pictat pe pietre, pe sticlă, pe hârtie, în prin-

cipiu, pe tot ce s-a putut picta... Am fost un 
copil creativ și am devenit un adult iubitor de 
arta picturii, de teatru și de muzică. 

Care a fost primul tablou pe care l-ați 
pictat? 

Primul tablou pe pânză a fost o pictură cu 
maci roșii. L-am dăruit unui prieten bun, când 
s-a mutat în casă nouă. 

De unde vă inspirați în realizarea 
tablourilor și ce stiluri abordați atunci 
când începeți să pictați? 

Mă inspir din tot ce este frumos și sincer în 
jurul meu, mă inspir din muzică și teatru. 
Stilul de artă care mă reprezintă este Cubis-
mul. Consider că acest stil de artă, revo lu -
ționat de către Pablo Picasso, reușește să 
descompună realitatea și să îmi redea liber-
tatea sufletului. 

Ați avut senzația la finalizarea unei 
lucrări că trebuie să o faceți de la în-
ceput cu totul altfel, dacă da cum treceți 
peste astfel de stări? 

Eu pictez din pasiune și nu din obligație. 
Încep prin a „dansa cu pensula pe pânză“, 
lăsând frâu liber imaginației. Astfel, las mu -
zica să îmi călăuzească pașii neplecând de 
la început într-un anume ritm de dans. 

Povesteștiți-ne puțin despre expozițiile 
pe care le-ați avut până acum. 

Până în prezent nu am expus public nici un 
tablou. Toate picturile mele au fost dăruite 
oamenilor dragi din viață mea, au fost scoase 
la licitații în scopuri caritabile sau vândute pe 
platforme de social media. Dar, spre sfârșitul 
acestui an sper să reușesc să organizez o 
expoziție cu picturile mele în Sibiu, iar din 
vânzarea tablourilor să donez o parte din fon-
duri către Crucea Roșie Sibiu și alte ONG-
uri, care ajuta comunitatea sibiană. 

De cât timp aveți nevoie pentru că un 
tablou să fie gata? 

Totul depinde de inspirația de moment. 
Sunt tablouri la care am lucrat câteva zile și 
sunt tablouri la care am nevoie de mai mult 
timp să le finalizez. 

Urmăriți artiști care reprezintă o sursă 
de inspirație în activitatea 
dumneavoastră? 

Urmăresc pictori ai artei moderne abstrac -
te, cum ar fi: Pablo Picasso, revoluționar al 
Cubismului, pictorul Wassily Kandinsky, pio-
nierul expresionismului abstract, Gustav 
Klimt și Egon Schiele, fondatorii artei mo -
derne vieneze. Toți aceștia au o mare influ-
enta artistica asupra lucrărilor mele. 

Câte tablouri ați realizat până acum și 
unde le putem găși și admira lucrările? 

Am pictat multe tablouri, dar numărul lor nu 
a fost niciodată important pentru mine. Am 
pictat și „le-am dat drumul în lume“ spre alte 
suflete iubitoare de artă. Lucrările mele nu le 
puteți admira într-o galerie de artă, deoarece 
ele înfrumsețează casele celor ce le-au a chi -
ziționat. Dar, le puteți vedea pe pagina mea 
personală de Facebook și în curând, cu aju-
torul și la îndemnul unui prieten drag mie, voi 
lansa un site web personal, unde voi expune 
viitoarele lucrări. 

Cât costă cea mai ieftină lucrare, dar 
cea mai complexă? Până la ce prețuri 
poate ajunge?  

Tablourile mele se evaluează în funcție de 
dimensiunea pânzei, de materialele de cali-
tate superioară, de complexitatea lucrării și 
de timpul de lucru. Nu am lucrat niciodată 
pentru profit, astfel că prețurile nu au fost 
niste prețuri comerciale, ci ele au acoperit 

doar prețul materialelor, neluând în calcul 
timpul de lucru și complexitatea lor. Munca 
mea și valoarea tablourilor mele de până 
acum au fost descrise cel mai bine prin cu-
vintele frumoase scrise de doamna Smaran -
da Bălan în articolul din campania inițiată de 
către Crucea Roșie Sibiu, „Portret de dona-
tor“, și anume: „Un win-win, care ne amin -
tește că „dăruitorul s ̦i dăruitul vor fi mereu 
legați prin dar“.  

Ce vă place cel mai mult să pictați? 
Ținând cont că lucrările lui Pablo Picasso 

și Wassily Kandinsky mă inspiră, pot spune 
că îmi place să pictez oameni în stilul de arta 
al Cubismului. 

Mai este pictura apreciată astăzi în Ro -
mânia? Mai există oameni pasionați de 
pictură care investesc în acest domeniu? 

Da, în România există încă oameni pa -
sionați de artă, fie ea pictură, muzică, teatru, 
fotografie...însă eu cred, că atunci când a -
ceștia cumpără o lucrare de la un artist în-
vestesc nu doar în bunăstarea lor, aducând 
frumosul în casa lor și bucurându-se de el pe 
termen lung, ci investesc în artist, dându-i 
șansă de a crea în continuare și de a încântă 
și alți oameni prin lucrările sale. 

Completați vă rog, fraza următoare: 
Pictura pentru mine este… 

Pictura pentru mine este... copilul fericit din 
mine, care se joacă într-o lume fără griji și 
rămâne sincer și iubitor.                  

Laura Nițu
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Povești ale trecutului din 
muzeul lui Nea Pavel

Un fost electrician, acum pensionar, a a -
dunat peste 300 de obiecte vechi, de la cos-
tume populare vechi de 100 de ani, un brâu 
tricolor ţesut în război, suveici, piese de la 
războiul de ţesut, o sucală, piepteni pentru 
scărmănat lâna, un putinei de unt, tuciul în 
care fac ciobanii jintiţă, transformându-şi 
casa din Rășinari într-un muzeu etnografic 
unde vizitatorii sunt așteptați cu drag. Muzeul 
etnografic a lui Nea Pavel din Rășinari îl 
puteți vizita de vineri până duminică, aflat pe 
Strada Râul Caselor, la Nr. 1.180. Îşi pri -
meşte oaspeţii cu drag, fără să le ia nicio 
taxă, bucuros că poate povesti la cât mai 
multă lume despre vechile tradiţii populare 
româneşti. 

Pavel Diaconu, în vârstă de 72 de ani, ori -
ginar din judeţul Suceava, a ajuns la Răşinari 
după ce s-a căsătorit, stabilindu-se împreună 
cu familia în casa părintească a soţiei. Nea 
Pavel  merge la toate evenimente din județ 
îmbrăcat în ia tradiţională românească. Și-a 
vopsit mașina în culorile drapelului, are arbo-
rat tricolorul la fereastră și colecționează cu 
mult drag obiecte vechi, pe care le-a aranjat 
cu migală și a căror poveste o cunoaște până 
în cele mai mici detalii. Toate obiectele din 
muzeul lui Nea Pavel, rescriu poveştile celor 
cărora le-au aparţinut şi recreează fragmente 
din istoria unor comunităţi, a unui neam, dar 
alină şi sufletul unui patriot, îndrăgostit de lu-
crurile autentice şi de tot ceea ce este va -
loros.  

„Am obiecte foarte vechi, de peste 100 de 
ani, inclusiv clădirea în care am amenajat 
muzeul are peste 100 de ani, acolo a trăit 
străbunica soţiei. De la rude, prieteni şi 

cunoştinţe am tot adunat „toate vechiturile”, 
cum spun ei, am aproximativ 300 de obiecte. 
Am două costume populare vechi de 100 de 
ani, un brâu tricolor ţesut în război, suveici,  
război de ţesut, o sucală (unealtă cu ajutorul 
căreia se deapănă pe ţevi firul pentru răz -
boiul de ţesut manual), un putinei de unt care 
iarăşi este vechi, tuciul în care fac ciobanii 
jintiţă.”, povesteşte Pavel Diaconu. 

De cum treci pragul muzeului, undeva în 
stânga, pe o masă, stă la loc de cinste un 
drapelul care i-a salvat viața lui Nea Pavel, 
în copilărie. În curte dar şi în filigoria casei 
sunt miniaturi tradiţionale, iar pereţii sunt 
decoraţi, peste tot, cu obiecte vechi din gos -
podăriile ţărăneşti. 

„Pe când aveam vreo 6, 7 ani, tata era di-
riginte de poștă, la Baia de Suceavă. Și dacă 
era întâmplare de era prea ocupat, ne ruga 
pe noi, copiii, să mai ducem scrisorile prin 
sat. Într-o duminică a trebuit să îi duc un pa-
chet anume, mare. Pe drum, m-am întâlnit cu 
niște băieți din sat, vreo cinci, de m-au 
chemat să merg cu ei la hârjoană, să văd, c-
au găsit ei ceva…dar eu nu m-am abătut din 
cale, am zic că-i musai să duc generalului 
pachetul. Ei s-au dus, în treabă, și s-au dus 
de… tot. Găsiseră, undeva, pe mal, un 
proiectil, din război și necuratu’ i-a îndemnat 
să îl zgândăre, de-o explodat și apoi s-o ales 
praful de toți. Pe când eu eram la generalu’, 
cu pachetul. Și pentru că eu am fost cuminte 
și nu m-am abătut din cale, generalul m-a 
răsplătit. În pachet, între lucruri era un 
drapel, pe care mi l-a dat mie și de-atunci 
suntem nedespărțiți.”, spune vizibil emoționat 
nea Pavel.                                     Laura Nițu 
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Iunie, luna lecturii  
pentru copii la Biblioteca 
Județeană ASTRA Sibiu 

Teatrul pentru Copii și Tineret 
„Gong” a lansat un concurs cu 
vouchere cadou pentru spectatori

Biblioteca Județeană ASTRA Sibiu va de -
dica întreaga lună iunie lecturii pentru copii, 
scopul inițiativei  fiind să pună în lumină 
importanța lecturii în viața cotidiană a junior-
ilor. LUNA LECTURII PENTRU COPII se 
adresează preșcolarilor, școlarilor și elevilor, 
dar și celor care doresc să includă în lista de 
lectură personală literatura pentru copii și 
adolescenți. În tolba cu lecturi a biblioteca -
rilor sibieni găsim pagini din literatura română 
și universală, clasică, modernă și contem -
porană, basme, poezii și fabule pentru cei 
mici, dar și fragmente din literatura fantasy. 

Anul acesta, bibliotecarii propun celor in -
teresați recomandări de carte, mini-sesiuni 
de lectură online și un volum liliput care 
cuprinde reproduceri ale unor imagini prelu-
ate din revista „Lumea copiilor” din perioada 
1922 – 1927 și din anul 1939, aflată în co -
lecția de periodice a Bibliotecii ASTRA. Acest 
volum s-a materializat în urma unei frumoase 
colaborări a reprezentanților Bibliotecii AS-
TRA cu domnul Dodo Niță, pre șe dintele 
Asociației Bedefililor din România, important 
critic și istoric român din domeniul benzilor 
desenate. 

„Pentru Ziua Internațională a Copilului am 
decis să organizăm anul acesta «Luna lec-
turii pentru copii» în mediul online din dorința 
noastră este de a rămâne aproape publicul 
tânăr. Cărțile, lectura și biblioteca sunt fun-
damentale pentru edificiul complex al unei 
educații durabile. Astăzi, prin intermediul 
noilor tehnologii, Biblioteca ajunge în mod 
rapid în casele noastre. Până la momentul 
reluării programului obișnuit cu publicul, vă 
invităm să consultați canalele noastre de co-
municare la distanță, să ne adresați între -
bările și să ne împărtășiți dorințele voastre în 
ceea ce privește lectura, contactându-ne 

telefonic și online. De asemenea, invităm 
cadrele didactice și părinții să solicite sprijinul 
Bibliotecii Județene ASTRA Sibiu pentru a fa-
cilita accesul elevilor la lecturile prevăzute în 
programele școlare. Vă reamintim că am de-
schis parțial serviciul cu publicul în Foaierul 
Bibliotecii, unde vă așteptăm atât pentru 
operațiuni de restituire a cărților, cât și pentru 
împrumut. Pe tot parcursul lunii iunie, vom 
pune în lumină cărțile noi care vor intra în 
colecția Compartimentului Carte pentru Copii 
și Tineret, astfel încât utilizatorii interesați să 
fie informați cu promptitudine în ceea ce 
privește secțiunea de noutăți. În așteptarea 
momentului când vom redeschide toate por -
țile Bibliotecii, invităm copiii și adolescenții să 
ne trimită preferințele de lectură la adresa 
bibliosuport[at]bjastrasibiu.com, pentru a afla 
în cel mai scurt timp ceea ce ei își doresc să 
citească în viitorul apropiat sau îndepărtat.”, 
subliniază directorul Bibliotecii Județene 
ASTRA Sibiu, dl. Silviu BORȘ.      Laura Nițu

Teatrul pentru Copii și Tineret „Gong” Sibiu 
își provoacă spectatori la un concurs online, 
a cărui miză sunt cinci vouchere  cadou în 
baza cărora își pot rezerva o vizionare cu cir-
cuit închis, doar pentru familie și prieteni 
apropiați, la sediul teatrului. Concursul se 
desfășoară până vineri, 12 iunie, prin com-
pletarea online a chestionarului pe . 

Voucherul poate fi folosit o singură dată și 
este valabil în următoarele 16 luni pentru ori-
care din spectacolele de tip caravană din 
repertoriul teatrului. („Cine a spus miau“, 
„Povestea ieduțuluiʺ, „Povestea lui Măzărel“, 
„Gagaga și alții ca el“, „Poveștile copilăriei“, 
„Frumoasa din pădurea adormită“). Câștigă -
torii vor fi aleși cu ajutorul www.random.org, 
în data de 12.06.2020, ora 12:00, urmând ca 
cei cinci câștigători să fie anunțați pe mail. 

„Teatrul e un organism viu, ce se trans for -
mă în funcție de mediul la care se conec -
tează. Pentru a înțelege mai bine nevoile 

părinților, dar și pentru o mai bună evaluare 
a activității noastre pe timpul stării de ur gen -
ță, am creat un prim set de întrebări cu aju-
torul cărora să fim mai aproape de publicul 
nostru. La Teatrul „Gong”, noi credem că totul 
este posibil atunci când visezi, faci eforturi 
să-ţi împlineşti visurile și nu renunți niciodată 
la ele. Să ne transformăm visurile în realitate, 
cu rajoși, pentru că totul este posibil, nu există 
limite, cu excepția celor pe care ni le impu -
nem noi înșine! Eroii mici de azi vor fi oa-
menii mari de mâine.”, a declarat Adrian Tibu, 
manager Teatrului pentru Copiii și Tineret din 
Sibiu. 

Câștigătorii au obligativitatea să anunțe cu 
5 zile înainte de data reprezentației alese, 
numărul de persoane participante și ora 
spec tacolului. Rezervările vor fi făcute la 
adresa de email: ticketing@teatrulgong.ro 

Laura Nițu 
Foto: Teatrul pentru Copii și Tineret Gong 
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Alexandru Weber:  

Ar fi fost destul de dificil  
să reluăm campionatul

Măgura Cisnădie a devenit o echipă de 
prim-plan în Liga Națională și își dorește să 
rămână la un nivel ridicat și în anii următori. 
Din păcate, visul de a ocupa un loc fruntaș și 
în acest sezon competițional a fost afectat din 
cauza pandemiei de coronavirus. Consiliul de 
Administraţie al Federaţiei Române de Hand-
bal a decis în 18 mai, închiderea sezonului 
competiţional 2019-2020. În acest an nu au 
fost acordat titlul de campioană în Ligile 
Naţionale, atât la masculin, cât şi la feminin. 
Decizia federația a stârnit controverse în rân-
dul antrenorilor și a jucătorilor/jucătoarelor. 
Alexandru Weber, antrenorul Măgurii Cis -
nădie, echipă care s-a calificat în ultimele 
două sezoane în grupele Cupei EHF, susține 
această hotărâre, fiind de părere că, în urmă -
toarele luni nu se mai poate juca handbal. Vă 
prezentăm un interviu realizat cu Alexandru 
Weber, tehnicianul echipei Măgura Cisnădie. 

De aproximativ 6 ani sunteți la „cârma” 
formației de la poalele Măgurii Cisnădiei, 
sub comanda dumneavoastră, echipa a 
urcat constant. Cum ați descrie aceată 
perioadă și care a fost cel ma greu mo-
ment petrecut alături de handbalistile 
din Cisnădie? 

Am ajuns la Clubul Sportiv Măgura Cis -
nădie în anul 2014, încă de la înființarea lui. 
În primul sezon, din Liga a II-a am terminat 
pe locul second, ceea ce ne-a permis acce -
derea în turneul de baraj, disputat la Râm-
nicu Vâlcea, unde am câștigat în fața unei 
echipe din primul eșalon, fiind vorba de 
Cetate Deva Trans. A fost o bucurie maximă 
că am relizat promovarea în primul eșalon a 
handbalului românesc. În sezonul 2015-2016 
am terminat pe locul 12 și am ajuns la baraj 
și toto dată, spre finele acestului an, am avut 
cel mai greu moment, unul de cumpănă, dar 
pe care l-am trecut cu brio când am ajuns la 
barajul de menținere în prima ligă. Am urcat 
constant, în anul următor am urcat pe locul 9 
și în urma unor achiziții de marcă, zic eu, am 
reușit să terminăm sezonul 2017-2018 pe 
poziția a treia și totodată să cucerim medalile 

de bronz în Liga Florilor, dar și participarea 
în premieră în Cupa EHF, unde am ajuns în 
primele 16 echipe din a doua competiție 
europeană intercluburi. În sezonul 2018-
2019, Măgura Cisnădie a terminat pe locul 4 
în Liga Florilor, la distanță de un punct de 
medalile de bronz, ceea ce ne-a permis pen-
tru încă un an la participarea în cupele eu-
ropene.  

Cum au trecut pentru dumneavoastră 
cele două luni de pandemie, ce ați făcut 
în aceste zile?  

Despre cele două luni de pandemie pot să 
vă spun că, au trecut foarte greu, deoarece 
eram obișnuit cu vizionare, sală, antrena-
mente, meciuri din trei în trei zile, și, dintr-
odată parcă totul s-a oprit în loc. Vă dați 
seama că am avut timp să reflectăm în 
aceste două luni, să ne gândim la ce am gre -
șit, ce am făcut bine, ce este de făcut în con-
tinuare, să ne facem ordine în ceea ce ne 
dorim să realizăm. 

În această perioadă au fost momente 
când ați dorit să revedeți meciurile 
echipei pe care o antrenați sau ale altor 
echipe?  Este vreun joc care v-a stârnit o 
deosebită plăcere să îl revedeți? 

Bineînțeles că, în această perioadă am 
revăzut aproximativ toate meciurile echipei 
Măgura Cisnădie, în special jocurile care nu 
ne-au adus o satisfacție deosebită, unde am 
terminat la egalitate sau le-am pierdut la un 
gol. Am vrut să vedem ce ne-a lipsit ca să 
terminăm învingători și să ne trecem cele trei 
puncte în clasament. Un meci care mi-a făcut 
mare plăcere să îl revăd a fost cel în care am 
câștigat cu SCM Râmnicu Vâlcea, campi -
oana de anul trecut. La momentul întreruperii 
campionatului, Măgura Cisnădie ocupa locul 
7, la egalitate de puncte cu încă 4 echipe, 
cred că dacă am fi disputat până la final am 
mai fi putut urca câteva locuri, încercând să 
ne îndeplinim obiectivul care ar fi fost pentru 
acest an, locul 4.  

Cum comentați decizia opririi sezonu-
lui competițional? Ați fi preferat reluarea 

competiție, chiar și cu tribunele goale? 
Cred că a fost o decizie corectă în contex-

tul pandemiei. Consider că ar fi fost destul de 
dificil să reluăm campionatul, deoarece fetele 
au stat două luni în care nu au putut face 

pregătire centralizată, să se antreneze cu 
mingea în mână. Ar fi fost foarte greu să le 
aducem într-o formă sportivă bună pentru a-
și apăra cu succes șansele pe teren. 

Laura Nițu 



Consiliul Județean Sibiu intro-
duce gastronomia în Strategia 
de dezvoltare a județului

Definită ca studiul relației dintre cultură și 
mâncare, gastronomia, una dintre cele mai 
importante componente de dezvoltare a 
județului, a fost introdusă în Strategia de dez-
voltare a județului Sibiu, prin aprobarea unei 
hotărâri de către consilierii județeni. Aceste 
modificări vin ca rezultat al proiectului EU-
REGA Interreg Europe, în care Consiliul Ju -
dețean Sibiu a fost partener alături de alte 
regiuni din Europa, care aspiră sau au de -
ținut titlul de Regiune Gastronomică Euro -
peană, din țări precum: Olanda, Finlanda, 
Spania, Irlanda, Grecia și Ungaria. „Introduc-
erea gastronomiei în Strategia de dezvoltare 
a județului Sibiu este un pas firesc după titlul 
deținut anul trecut, gastronomia locală fiind 
atât la nivel național, cât și european un atu 
pe care putem miza în dezvoltarea eco no -
mică a județului. În plus, susținerea produ -
cătorilor locali și a unui stil de viață sănătos 
se numără printre prioritățile asumate”, a de-
clarat Daniela Cîmpean, președinta Consili-
ului Județean Sibiu. Noile modificări aduse 
Strategiei de dezvoltare a județului Sibiu au 
fost direct corelate cu obiectivul proiectului, 
prin care Consiliul Județean Sibiu și-a propus 
să îmbunătățească politicile publice actuale. 
În acest sens au fost modificate șase do -
menii importante din cadrul strategiei, cum ar 
fi: dezvoltarea economică, agricultura și dez-
voltarea rurală, turismul, educația, sănătatea, 
mediul înconjurător, dar și capacitatea insti -
tuțională, fiind introdus și un nou capitol ded-
icat Gastronomiei. Totodată, a fost aprobat și 
Planul de Acțiune care are în vedere două 
componente importante: înființarea unui nou 
compartiment – Dezvoltare durabilă – care 
va avea ca scop identificarea, promovarea și 
asistența IMM-urilor locale și a start-up-urilor, 
precum și realizarea unor acțiuni de comuni-
care și diseminare, pentru promovarea gas-
tronomiei locale și implicit a producătorilor 

din județul Sibiu: realizarea a două docu-
mente suport pentru noul compartiment, și 
nu numai, care vor contribui direct la pro-
movarea consumului local și al unui stil de 
viață bazat pe alimentație sănătoasă, dar și 
mișcare. 

Un alt factor foarte important care va avea 
de asemenea impact pozitiv asupra dez vol -
tării județului este introducerea unui nou 
obiectiv la capitolul Turism, care definește 
ceea ce înseamnă LOCAL și anume – „teri-
toriul județului Sibiu și teritoriul cuprins în 
proximitatea a 75 de km în jurul unei lo ca li -
tăți.” Toate modificările pe care le are în ve -
dere hotărârea Consiliului Județean Sibiu vor 
avea impact și asupra evenimentelor fi nan -
țate de Consiliul Județean Sibiu, prin agenda 
comunității, culturală, sportivă si de ti neret. 
Ele trebuie să promoveze gastronomia, pro -
ducătorii locali și consumul de produse lo-
cale, ținând cont de cele două do cumente 
suport. Etapa de documentare re a lizată de 
echipa EUREGA Interreg Europe s-a bazat 
pe sesiuni de comunicare directă cu factori 
de interes local, care au fost pre zenți inclusiv 
la schimburile de bune practici realizate de 
partenerii proiectului din alte țări.


